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کمبود  گروه شهرستانها- فخری ســادات مسچی: 
و قطعــی آب، طی دو هفته اخیر، امــان مردم را در برخی 
شــهرهای کشــور بریده است؛ شــهرهایی که عموما جزو 
مناطق کم بارش نیستند.شــهرکرد بیش از ســایر شهرها 
با مشــکل م ابی مواجه شــده بطوریکه دو هفته است آب 
برخی مناطق آن به طور کامل قطع شده و آبرسانی  دلیل 
کم آبی در شــهرکرد، از مدار خارج شــدن خط انتقال آب 
از چشمه کوهرنگ اســت. قطع آبف به جز شهرکرد در 6 
شــهر دیگر هم وجود دارد و گربیان بیش از ســی روستا 
را نیز گرفته اســت. برخی، دلیل قطع آب را گل الودشدن 
سرچشمه در پی سیل ســه هفته پیش اعلام کرده اند اما 
برخی معتقدند سیلف ارتباطی با گل آلود شدن آب ندارد. 
از ســوی دیگر اگر در ســالهای اخیر تصفیه خانه در محل 
سرچشمه احداث می شد به راحتی امکان جلوگیری از گل 
آلود شدن اب و تصفیه آن از مبدا وجود داشت. روز شنبه، 
فرماندار شهرکرد اعلام کرد که آب به تمام مناطق شهرکرد 
رسیده و به زودی مشکل کمبود فشار اب هم رفع می شود. 
معاون آبفا چهارمحال و بختیاری هم گفت: با تجهیز گردنه 
خُلک به فیلتر های ســرامیکی و پکیچ رفع کدورت آب، در 
حدود ۱6۰ لیتر بر ثانیه از آب چشمه کوهرنگ پس از انجام 
عملیات تصفیه، وارد مدار آب شــهرکرد شد. وی گفت: با 
تلاش های شبانه روزی و اجرای خطوط اضطراری 6۵۰ لیتر 
بر ثانیه آب شــرب وارد مدار شهرکرد شده ، اما از آنجا که 
مصرف آب ۷۵۰ لیتر بر ثانیه اســت در برخی محلات افت 
فشار همچنان پابرجاست.پس از قطع اب در شهرکرد، صنف 
کشاورزان استان چهارمحال و بختیاری فرا خوانده شدند و 
۱۵ حلقه چاه کشــاورزی برای تامین آب شرب وارد مدار 
شد. این درحالیست که با توجه به فصل زراعت، کشاورزان 

هم در این حوزه دچار مشــکل می شوند. برای رفع مشکل 
آب شهرکرد سه طرح پیشبینی شده که سرپرست معاونت 
هماهنگی امور عمرانی استانداری چهارمحال و بختیاری، در 
طرح فدک که تا شهرکرد ۵۵ کیلومتر فاصله دارد، پمپ ها 
نیز به اســتان وارد شــده و کلکتورها در حال نصب است. 
طرح عمان ســامانی برای تامین آب شرب شهرکرد نیز به 
بهره برداری رســیده است که حدود ۱۰۰ لیتر بر ثانیه آب 
به شهرکرد منتقل می شــود. اما طرح بن به بروجن که از 
شــهرکرد هم عبور می کند هنوز تکمیل نشده و یک دهه 
است که نیمه کاره مانده. در همدان نیز شهروندان با مشکل 

قطع آب مواجه هســتند. مشکل کم آبی در همدان آنقدر 
جدی اســت که برنامه  زمانبندی قطع اب که مسئولان نام 
آن را برنامه »مدیریت فشار و توزیع آب در مخازن و شبکه 
شــهری همدان« اعلام کرده اند به مردم ابلاغ شده است. 
دلیل کمبود آب در همدان و برخی شهرهای استان، کاهش 
حجم ذخایر و پایین رفتن تراز آب سد اکباتان و همچنین 
کم شــدن میزان آبگیری تصفیه خانه های اکباتان و شهید 

بهشتی اعلام شده است.
استاندار همدان وعده داده: مشکل تاریخی آب شرب مردم 
همــدان ظرف ماه های آینده یک  بار و برای همیشــه حل  

خواهد شد. علیرضا قاسمی فرزاد در بازدید از خط انتقال آب 
شرب همدان به تصفیه خانه شهید بهشتی، گفت: مدیران 
آب  منطقه ای و آبفا هرچه سریع تر زمان بندی دقیقِ برنامه 
مدیریت توزیع آب شهر همدان را اطلاع رسانی کنند. رییس 
جمهور هم در روز 6 مرداد ۱۴۰۱ در سفر به همدان تاکید 
کرد مشــکل کم آب همدان بایــد در کمتر از ۲ ماه آینده 
برطرف شــود. جالب اینجاست که تیرماه ۸۳ در سفر مقام 
معظم رهبری به استان همدان موضوع آبرسانی از سد تالوار 
به همدان مطرح و مصوب شــد اما با گذشــت هجده سال 
هنوز به نتیجه نرسیده است. در ارومیه هم در بخشهایی از 
شهر، آب قطع شده بود. البته دلیل قطعی اب در ارومیه، نه 
کمبود آب، بلکه آســیب دیدگی یکی از خطوط لوله اصلی 
انتقال اب اعلام شــد اما با توجه به کمبود اب در اســتان 
آذربایجان غربی که وضعیت دریاچه ارومیه و خشکســالی 
آن، نمود بارزی از آن است، احتمالا به زودی شاهد کمبود 
اب در ارومیه به دلایلی مشــابه همدان و شهرکرد و سایر 

نقاط کشور هم خواهیم بود.
پیش از این کمبود آب در مناطق خشــک کشور، مشکل 
ساز می شــد اما هم اکنون شــاهد کمبود آب در مناطقی 
هســتیم که جزو استانهای نسبتا پرآب محسوب می شوند. 
به عنوان مثال، اســتان چهارمحال و بختیاری سرچشــمه 
مهمترین رودهای کشور یعنی زاینده رود و کارون است اما 
خود با مشکل کم آبی مواجه شده است. این درحالیست که 
تنها بخشی از بارشهای این استان، برای تامین آب یکساله 
این استان کفایت می کند.  استانهای چهارمحال و بختیاری 
و همدان همواره جزو اســتانهای نیمه بالایی جدول بارش 
سالیانه هستند و کمبود آب در این استانها، تنها نشاندهنده 

سوءمدیریت پایدار است.

وقتیاستانهایپربارشهماسیرکمآبیمیشوند

سوءمدیریت در تامین آب؛ از شهرکرد تا همدان
کنترلفرونشستتهران

باتکمیلواحدهایتصفیهخانهفاضلابجنوب
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران از جایگزینی پساب و کنترل 
فرونشســت تهران با تکمیل واحدهای تصفیه خانــه فاضلاب جنوب خبر داد.به 
گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو )پاون(، محمدرضا 
بختیاری در جریان بازدید رئیس سازمان بازرسی کل کشور از تصفیه خانه فاضلاب 
جنوب تهران گفت: ســاماندهی فاضلاب شــهری چالشی همگانی است و برای 
حل آن ضروری اســت که تمام دستگاه های اجرایی و مدیریت شهری همچون 
شهرداری، سازمان برنامه و بودجه کشور، سازمان محیط زیست و آب منطقه ای 
ورود کنند.وی افزود: با تأمین اعتبار و اجرای واحدهای ۷ و ۸ تصفیه خانه فاضلاب 
جنوب تهران، ضمن تأمین بخش بزرگی از آب مورد نیاز کشاورزی پایین دست، 

برداشت از آب های زیرزمینی در این منطقه کاهش می یابد.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهران افزود: حجــم روان آب در این 
محــدوده حــدود ۴۰۰ میلیون مترمکعب در ســال برآورد می شــود و تصفیه 
و جایگزینــی این حجم بزرگ با برداشــت از آب زیرزمینی نهایتاً باعث کنترل 
فرونشست زمین در پایتخت خواهد شــد.وی ادامه داد: رواناب های آلوده سطح 
شهر در جنوب شهر وارد نهر فیروزآباد و سرخه حصار می شوند و همین کانال ها 
در دشت های کشاورزی پایین دست منشأ آلودگی و تهدیدات فراوانی شده است.
صبح روز جمعه ۲۸ مردادماه، ذبیح الله خدائیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
به صورت ســرزده از روند فعالیت شش واحد در دست بهره برداری تصفیه خانه 
فاضــلاب جنوب تهــران و دو واحد در دســت احداث )واحدهــای ۷ و ۸( این 
تصفیه خانه بازدید و در جریان مشکلات پیش روی تکمیل این طرح قرار گرفت.

افزایش۲۰درصدیتولیدبرنجسفیددرشفت
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان شفت از افزایش ۲۰ درصدی تولید برنج سفید 
در این شهرســتان خبر داد.رضا یوســف نژاد در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه 
شهرستان شفت یکی از شهرستان های تولیدکننده برنج با کیفیت کشور است، 
اظهار کرد: خوشــبختانه شرایط آب و هوای خوب و قیمت مناسب کود موجب 
شده که امسال شــاهد افزایش تولید محصول در شــالیزارها باشیم.وی افزود: 
شهرستان شفت ۱۴ هزار هکتار شالیزار دارد و تاکنون برداشت برنج در بیش از 

۴۰ درصد از این شالیزارها انجام شده است.
یوسف نژاد ادامه داد: افزایش مکانیزه برنج موجب کاهش هزینه تمام شده برنج 
می شود و امسال در ۸۰ درصد از شالیزارهای شفت برداشت محصول به صورت 
مکانیزه انجام خواهد شــد.وی خاطرنشان کرد: یکی دیگر از راهکارهای افزایش 
درآمد برنجکاران پرورش راتون اســت که علاوه بر افزایــش درآمد خانوارهای 
کشــاورزان موجب افزایش تولید برنج ســفید می شــود.مدیر جهاد کشاورزی 
شهرســتان شــفت تصریح کرد: پیش بینی می شود امســال به صورت موردی 
شاهد کشت مجدد برنج در شــالیزارهای شفت نیز باشیم.وی گفت: یکی دیگر 
از راهکارهای افزایش درآمد کشــاورزان کاهش ضایعات برنج است و از ۷۵ واحد 
شالیکوبی این شهرستان ۲۵ واحد مدرن شده اند و پنج واحد از این واحدها اخیرا 
نوسازی شده اند این امر موجب کاهش ضایعات برنج شهرستان شفت شده است.

ازهر۴مراجعهکنندهسمنانی
باعلایممشکوکبهکروناتستیکیمثبتمیشود

به گفته اســتاندار و رئیس ســتاد اســتانی مقابله با کروناویــروس از هر چهار 
مراجعه کننده به بخش کرونا بیمارستان های این استان سمنان آزمایش یک نفر 
مثبت است.سیدمحمدرضا هاشمی، استاندار سمنان ۲۹ مرداد ۱۴۰۱ در جلسه 
ویدئوکنفرانسی ستاد ملی کرونا اظهار کرد: در یک هفته گذشته ۲ هزار و ۷66 نفر 
به بیمارستان های استان مراجعه داشتیم که از این تعداد تست کرونا ۲۴ درصد، 
6۵۳ نفــر مثبت بود.وی ادامه داد: از 6۵۳ نفر مثبت کرونا طی هفته گذشــته، 
۵۴6 نفر به صورت سرپایی درمان و ۱۰۷ نفر در بیمارستان های استان بستری 
هستند که از این تعداد ۲۳ نفر در بخش آی سی یو تحت مراقبت ویژه قرار دارند.
استاندار سمنان تصریح کرد: در حال حاضر چهار مرکز تجمیعی واکسیناسیون در 
استان فعال بوده و در همه  مراکز بهداشتی خدماتی نیز بحث واکسیناسیون برای 
مردم استان به منظور افزایش ایمنی در مقابله با بیماری کرونا صورت می گیرد.

رئیس ستاد اســتانی مقابله با کروناویروس عنوان کرد: در بحث واکسیناسیون 
در اســتان سمنان تاکنون، ۹۴.۹ دُز اول، ۸۹.۷ درصد دُز دوم و 6۳.۲ درصد دُز 
ســوم را دریافت کردند.وی با بیان اینکه جلسات ستاد استانی مدیریت مقابله با 
کرونا به صورت مســتمر برگزار می شود، افزود: با توجه  به تاکید ستاد ملی کرونا 
بر بازگشایی مدارس، جلسات شورای آموزش پرورش و کمیسیون  دانشجویی در 
سطح دانشگاه ها به صورت مســتمر برای مدیریت امور در حال برگزاری است.

هاشمی خاطرنشان کرد: توسط دانشگاه علوم  پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 
شــاهرود، پژوهش علمی در خصوص میزان  تاثیر واکسیناسیون با جامعه آماری 
۱۱۸ هزارنفری انجام شــده که در آینده به وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 

پزشکی و ستاد ملی کرونا ارائه خواهد شد.
وی همچنین گفت: تیم های ســیار واکسیناســیون کرونا در ایام عزاداری سید 
الشهدا در هیات های مذهبی حضور داشتند که از مردم استان بواسطه برگزاری 
مراسم های عزاداری سید الشهدا با رعایت پروتکل های بهداشتی، تقدیر و تشکر 
دارم.وی با بیان اینکه استان سمنان در حال حاضر دارای ۱۰ بیمارستان بوده که 
از این تعداد ۸ بیمارستان دولتی و ۲ بیمارستان خصوصی است، افزود: در  مجموع 
بیمارستان های استان ســمنان تعداد یک هزار و ۸۷۲ تخت بیمارستانی وجود 
دارد که ۱۷۷ تخت متعلق به بخش های آی ســی یو و مراقبت های ویژه است.
اســتاندار سمنان گفت: ستاد فرعی مدیریت مقابله با کرونا در سطح بخش های 
اســتان با محوریت بخشــداران به منظور مدیریت بهتر امور در بحث بازگشایی 
مدارس فعال شــده و بازدید و سرکشی در این حوزه به صورت مستمر در حال 

انجام است.

فرسودگیناوگانحملونقل
معضلکهنهوهمیشگیخراسانرضوی

رئیس هیات مدیره انجمن حمل و نقل بین المللی خراسان رضوی گفت: علی رغم 
سال ها تلاش در راســتای نوسازی ناوگان حمل و نقل بین جاده ای تجاری این 
معضــل همچنان پابرجا بوده و به دلیل مشــکلاتی که در ضوابط مربوط به این 

موضوع وجود دارد، بهبودی حاصل نشده است.
احمد زمانیان یزدی در گفت وگو با ایسنا ضمن اشاره به کاهش تردد کامیون های 
ایرانی در مرز دوغارون و کاهش آمار صادرات و ترانزیت با افغانستان اظهار کرد: 
بعد از روی کار آمدن طالبان در افغانستان، تاجران این کشور به دلیل نامشخص 
بودن وضعیت تجارت در افغانستان و معضلات مالی و بانکی، فعالیت های تجاری 
خــود را محدود کــرده و کاهش دادند. در پی این اتفاق تــردد ناوگان ها نیز در 
مرزهای افغانســتان از جمله دوغارون کاهش پیدا کرد.وی افزود: البته در حال 
حاضر فعالیت های صادراتی و ترانزیتی همچنان در مرز دوغارون صورت می گیرد 

اما در مقایسه با سال های گذشته با کاهش محسوسی مواجه شده است.
رئیــس هیات مدیره انجمن حمل و نقل بین المللی خراســان رضوی ادامه داد: 
مسئولان ذی ربط در بخش دولتی نیز کاملا نسبت به موضوع آگاه و واقف هستند 
لیکن اراده ای برای برطــرف کردن این معضل در انجمن حمل ونقل بین المللی 
اســتان نیست.وی عنوان کرد: از موانعی که بر سر راه توسعه و نوسازی ناوگان ها 
وجود دارد، از رده خارج کردن هر کامیون فرسوده به ازای یک کامیون نو است.  
رئیس هیات مدیره انجمن حمل و نقل بین المللی خراســان رضوی به توضیح 
وضعیت کنونی فعالان حمل  و نقل خراســان  رضوی که در خصوص اخذ ویزا از 
کشور پاکســتان برای صادرات سوخت و گاز با مانع تراشی های متعددی مواجه 
بودند، پرداخت و گفت: هم اکنون مشکل اخذ ویزا از پاکستان با توجه به آنلاین و 
الکترونیکی شدن فرایند درخواست و صدور ویزا تا حدودی برطرف شده و مانند 

گذشته پرچالش نیست.

خداآفرینقطبکشاورزیآذربایجانشرقیمیشود
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس گفت: خداآفرین قطب 

کشاورزی آذربایجان شرقی خواهد شد.
مجیــد کیانی، در بازدید از طرح های ســرمایه گذاری مرکز خداآفرین بر تقویت 
توریســم کشاورزی در این منطقه تاکید کرد و اظهار کرد: با وجود ظرفیت های 
کم نظیر و غنی کشــاورزی و ســرمایه گذاری های که انجام می شود در آینده نه 
چندان دور مرکز خداآفرین به قطب کشــاورزی آذربایجان  شرقی تبدیل خواهد 
شــد.وی با بیان اینکه همزمان با پیشــبرد پروژه طبق برنامه ی زمانبدی نسبت 
به شناســایی بازارهای صادراتی اقدام شــود، تاکید کرد: ایجاد زنجیره ی صنایع 
تبدیلی، تکمیلی، بسته بندی و سردخانه ای و احداث پایانه صادراتی از اقداماتی 

است که در چشم انداز زون خداآفرین ترسیم شده است.

اخبار کوتاه

وضعیت پــروژه راه آهن به عنوان مطالبه مردم 
لرســتان در ابهام اســت، مصوبه ســفر دولت 
علیرغم وعده های مسئولان همچنان عملیاتی 
نشده تا این امر موجب انتقاد نماینده ولی فقیه 
در لرســتان شــود.به گزارش مهــر، یکی از 
مشکلات اساســی لرســتان وجود پروژه های 
نیمه تمام فراوان در این اســتان است و همین 
امر موجب نارضایتی افکار عمومی شــده است، 
یکی از این پروژه ها، راه آهن دورود- خرم آباد 
اســت، پروژه ای که همچنان با گذشت سال ها 
عملیاتی نشــده اســت.راه آهن لرستان اواخر 
سال ۸۹ مجوز کمیسیون ماده ۳۲ را گرفت تا 
پروژه های ریلی لرستان از یک خوان دیگر عبور 
کنند و این بار دیگر بهانه عدم توجیه اقتصادی 
پروژه به دســتاویز مســئولان تبدیل نشود، از 
اخذ مجوز ماده ۳۲ پروژه که بیش از هشــت 
ماه گذشت مسئولان برای آغاز عملیات اجرایی 
این پروژه هــای ریلی مهم محمود احمدی نژاد 
رئیس جمهوری وقت را به لرستان دعوت کردند 
تا مراســم آغاز عملیات اجرایــی این پروژه ها 
در مهرماه ســال ۹۰ برگزار شــود.این پروژه با 
پیشرفت ۳۸ تا ۴۰ درصدی، طی سه سال اخیر 
تعطیل شــده بود تا امید به اجرای آن هر روز 
کمرنگ تر شــود، در جریان سفر هیئت دولت 

ســیزدهم و با قرار گرفتن راه آهن لرستان در 
لیست پروژه های سفر، بار دیگر امید به تکمیل 
ایــن پروژه ریلی قوت گرفت تا این مطالبه ۳۰ 
ســاله ظرف سه ســال و در دولت سیزدهم به 

مرحله افتتاح برسد.
وزیر راه و شهرســازی در جریان ســفر هیئت 
دولت و در بازدید از پروژه راه آهن لرستان، این 
پــروژه را به عنوان یکی از مهمترین پروژه های 
راه آهن کشور مطرح کرد و گفت: احداث این 
پروژه علاوه بر اینکه خواســته مردم لرســتان 
بوده، یک پروژه ملی هم است.رستم قاسمی با 
بیان اینکه پروژه راه آهن دورود- خرم آباد جزو 
کریدورهای اصلی راه آهن کشور است، افزود: 
قرارداد ساخت این پروژه با قرارگاه خاتم بسته 
شده بود ولی متأسفانه ظرف چند سال گذشته 
به دلیل مشکلات مالی این پروژه تقریباً تعطیل 
شده است.وی گفت: قبل از سفر رئیس جمهور 
به لرســتان بحث فعال کردن پــروژه راه آهن 
دورود- خرم آباد در جلسه ای مطرح شد و برای 
فعال سازی آن اعتباراتی پیش بینی شده است.
وزیر راه و شهرســازی با تاکید بر اینکه پروژه 
راه آهن خرم آباد اگر تأمین منابع شــود ظرف 
سه ســال به بهره برداری می رسد، گفت: این 
پروژه یکی از پروژه های سخت در حوزه راه آهن 

کشور اســت به طوری که ۳۰ درصد آن تونل 
بوده و پل ها و ابنیه های بزرگی دارد.

وی یادآور شــد: اعتبار پروژه راه آهن دورود- 
خرم آباد از محل های خارج از اعتبارات جاری 
کشور تأمین خواهد شد.ابراهیم رئیسی رئیس 
جمهور کشــورمان نیز در این رابطه در دیدار 
خود با اقشار مختلف مردم با تاکید بر اینکه ما 
مسئله ریل و راه آهن لرستان را جزو مصوبات 
ســفر آورده ایم، گفت: قضیه ریل سال ها پیش 
باید حل می شد نه اینکه امروز موجب نگرانی 
مردم شــود.حجت الاسلام رئیسی خاطرنشان 
کرد: عقب ماندگی های گذشــته را باید جبران 
کنیــم و بعــد حرف های جدید برای اســتان 
بزنیــم؛ به هــر روی راه آهن خــرم آباد جزو 
دســتور اســت و در مصوبات هم ذکر شده و 
آن را جزو اولویت های استان می دانیم.علیرغم 
وعده وزیر راه و شهرسازی و همچنین دستور 
رئیس جمهور، همچنان پروژه راه آهن لرستان 
اندر خم یک کوچه مانده اســت و نامه »رستم 
قاســمی« وزیر راه و شهرسازی به »مرتضوی« 
معــاون اجرایی رئیــس جمهــور در رابطه با 
ضرورت در نظر گرفتن منابع مالی مناسب برای 
پروژه راه آهن لرســتان و همچنین تخصیص 
۱۰۰ درصدی اعتبار برای آن در ســال جاری 
نیز و همچنیــن پیگیری های مدیران ارشــد 
لرســتان در رابطه با آغاز این پــروژه تا کنون 
گویا نتیجه ای در بر نداشــته است.عدم اجرای 
این پروژه و این مصوبه ســفر دولت سیزدهم 
به لرســتان موجب انتقاد حجت الاسلام سید 
»احمدرضا شــاهرخی« نماینده ولی فقیه در 
لرســتان در خطبه های این هفته نماز جمعه 
خرم آباد شــد.وی در این رابطه اظهار داشت: 
دولــت مردمی، انقلابی و تحول گــرا الزاماتی 
دارد و با حرف و ســخن خالی نمی توان دولتی 
را مردمی، انقلابی و تحول گرا نامید گفت: یکی 
از این الزامــات رویکردهای انقلابی در حرکت 

مجموعــه دولــت از وزیران و معــاون وزیران 
و… است، ما این رویکرد را در رئیس جمهور 
عالم، خدمت گذار و خســتگی ناپذیر مشاهده 
می کنیم. حجت الاسلام شــاهرخی ادامه داد: 
در سفر رئیس جمهور به استان مصوباتی برای 
لرستان تصویب شــد، برخی از آنها به کندی 
و با تأخیر پیش می رود، حتی شــنیدم که در 
برخی از مصوبات مانند اتصال راه آهن سراسری 
دورود - خرم آبا تشــکیک و تردید شده است، 
در حالی که کلام رئیس جمهور ضبط شــده و 
ایشــان اعلام کردند که صدای بوق قطار باید 
در خرم آباد ســال ها پیش شنیده می شد، ولی 
بعضی مرکز نشینان تردید کرده اند و گفته اند 
که این جز مصوبات سفر نیست، البته این خبر 
خوش را هــم بدهم با پیگیری که از اســتان 
صورت گرفت، نامه نگاری های متعددی انجام 
گرفت جز مصوبات سفر قرار گرفت، هیچ جای 
نگرانی در این جهت نیســت.نماینده ولی فقیه 
در لرســتان ادامه داد: امــا می خواهم به مرکز 
نشــین هایی که چنین دیدگاهی به توســعه 
لرستان دارند بگویم که رئیس جمهور سفرهای 
اولش به همه اســتان ها تمام شــده، سفرهای 
دومش به اســتان ها آغاز خواهد شد و ایشان با 
همراهانش در سفر دوم به لرستان خواهند آمد، 
در چنین روزی هزاران نفر از مردم این استان 
نــگاه کند و تأخیری برخی از مرکز نشــین ها 
را به اطلاع رئیس جمهور خواهند رســاند، در 
چنین روزی چه جوابی شــما به مردم خواهید 
داد؟ در چنین روزی در شورای اداری اگر این 
خدمت گذار فرصت سخن گفتن پیدا کنم، چه 
جوابی خواهید داد؟ پس نگاهتان را به اســتان 
اصلاح کنید.پیش از این نیز احســان کرم زاده 
مدیرکل دفتر فنی اســتانداری لرستان هم در 
این رابطه در گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره 
به پیگیری مصوبات و پروژه های سفر دولت به 
لرستان اظهار داشــت: یکی از مصوبات، پروژه 

راه آهن لرستان بوده اســت. وی با بیان اینکه 
عملیاتی شــدن این پروژه جزو دستورات ویژه 
رئیس جمهور در جلســه شــورای اداری بوده 
است، عنوان کرد: رئیس جمهور در این جلسه 
دستور دادند که ظرف ۱۰ روز برنامه زمان بندی 
این پروژه از سوی وزارت راه و شهرسازی تهیه 
شــود.مدیرکل دفتر فنی استانداری لرستان با 
تأکید بر اینکه این پروژه یک مشکل قراردادی 
داشته که خوشبختانه در حال حل است، عنوان 
کرد: قرارداد این پروژه مربوط به سال ها پیش 
است، الآن یا باید قرارداد به روزرسانی شود و یا 
اینکه قرارداد قبلی فســخ و یک قرارداد جدید 
منعقد شــود.کرم زاده با بیــان اینکه هرکدام 
از این ها یک ســازوکار حقوقــی دارند، گفت: 
درنهایت مقررشده که همان قرارداد قبلی این 
پروژه اصلاح شــود.همچنین احمدرضا دالوند 
معاون عمرانی استانداری لرستان نیز با اشاره به 
برخی مصوبات سفر رئیس جمهور به لرستان 
اظهار داشــت: با توجه به اینکه احداث پروژه 
راه آهن جز دســتورات رئیس جمهور بود، به 
مصوبات ســفر اضافه شــد.وی عنوان کرد: در 
مجمــوع ۱۴۰ مصوبه ســفر رئیس جمهور به 
لرستان داریم.معاون عمرانی استانداری لرستان 
۱۳۹ مصوبه، حدود شش هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار نیاز دارد بیان داشــت: همچنین 
پیش بینی می شود که مصوبه و پروژه راه آهن 
نیز ۱۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز داشــته 
باشــد.دالوند گفت: عملیاتی شــدن تعهدات 
وزارتخانه ها و دســتگاه ها در بازه زمانی چهار 
ساله پیش بینی شده است.بنا بر این گزارش، 
با گذشــت حدود هشــت ماه از ســفر رئیس 
جمهور به لرستان، مردم همچنان منتظر تحقق 
این مطالبه چندین ســاله خود و آغاز عملیات 
اجرایی آن هســتند، مطالبه ای که عدم تحقق 
آن تا کنون گلایه مســئولان و مردم را در پی 

داشته است.

معاون سیاســی امنیتی استانداری کردستان با اشــارە بە ورود و خروج زائرین 
اربعین حســینی از مرز باشــماق مریوان گفت: میزبانی مریوان برای این رویداد 
بهترین بستر برای توسعه کردستان و شهر مریوان است.مهدی رمضانی، در نشست 
ســاماندهی و هماهنگی میزبانی مرز باشــماق برای ورود و خروج زائرین اربعین 
حســینی با اشاره به اینکه این رویداد بین المللی دو وجه سیاسی و معنوی دارد، 
اظهار کرد: جریان استکبار این  روزها از این راهپیمایی باشکوه واهمه دارد و ما به 
جهانیان این ندای اتحاد و محب اهل بیت بودن را نشان خواهیم داد.رمضانی اضافه 
کرد: میزبانی مریوان برای این رویداد بهترین بستر برای توسعه کردستان و شهر 
مریوان اســت و باید به بهترین شکل ضمن میزبانی آبرومندانه؛ مریوان را به کل 
ایران معرفی کنیم و قطعا اگر سنگ بنای این رویداد محکم برداشته شود تبعات 

مثبت آن در آینده خود را بیشتر نمایان می سازد.
اسماعیل احمدی، فرماندار مریوان در ادامە این نشست با بیان اینکه خوشحالیم که 
مریوان میزبان این رویداد بزرگ و مهم معنوی است، گفت: پس از اینکه مسئولان 

عالی رتبه کشــور مریوان را برای این مهم انتخــاب کردند، 6 کارگروه زیربنایی، 
مشارکت های مردمی، فرهنگی، بهداشتی، گذرنامه و امینتی که پس از بازدیدهای 
مکرر نیازسنجی های لازم صورت گرفته است و خوشبختانه تمهیدات موردنیاز به 
شکل مناسبی توسط دستگاه های اجرایی مختلف صورت گرفته است.وی اضافه 
کرد: پیش بینی می شــود ۱۲ گیت ورود و خروج در سالن مسافربری مرز باشماق 
فعال شــود که در صورت نیاز تردد روزانه ۵ هزار نفر از این مرز فراهم شده است 
و در بحث پارکینگ خودروها، اسکان مسافران، ایجاد موکب، آب، برق و... مشکل 
خاصی وجود ندارد و سعی بر این است با بهترین نحو این میزبانی صورت پذیرد.

ماموســتا شــیرزادی هم با بیان اینکه قرآن کریم دو اهل بیت را ستوده که یکی 
حضرت ابراهیم و دیگری حضرت رســول الله بوده اســت،گفت: این موارد نشان 
می دهد محبت به اهل بیت بر ما واجب است  و آبرومندانه این میزبانی را مریوان 
انجام خواهد داد.معاون امور اقتصادی اســتاندار کردســتان بابیان اینکه مریوان 
می تواند میزبان خوبی برای این رویداد باشد، اظهارکرد: این میزبانی هم از لحاظ 

معنــوی و هم از لحاظ مــادی دارای برکات فراوانی اســت.حامدقادرزاده افزود: 
پیشــنهاد می کنم هماهنگی های لازم با زوار حســینی از طریق پیامک و شبکه 

رادیویی مریوان صورت پذیرد.

فرونشســت زمین در چهارراه فاطمیه و برخی 
دیگــر از معابر و کوچه های شــهر جهانی یزد 
موجب نگرانی و گلایه شــهروندان یزدی شده 
اســت.به گزارش ایلنا از یــزد، گاهی با گذر از 
کوچه و خیابان های شــهر شــاهد فرونشست 
زمین بودیم که موجب خسارت به شهروندان 
می شــد اما هفتم مردادماه ســال جاری بود 
که بارش های سیل آســا در این خطه از کویر 
خسارت هایی به بار آورد و مسئولان نسبت به 

وقوع فرونشست ها هشدار دادند.
عمق چاله های پدیدآمده در برخی معابر شهر 
یزد به ویژه در منطقه ســردوراه به حدی است 
که بیم آن می رفت چند ساختمان فرو بریزد و 
خطرات جبران ناپذیری به دنبال داشته باشد.
روزهای پایانی هفته گذشته بود که در چهارراه 
فاطمیه نیز فرونشســتی پدیــد آمد و خیابان 
مســدود شد اما اینطور که رئیس شورای شهر 
یزد گفته این اتفاق پایان فرونشست ها نخواهد 
بود و ممکن است در هریک از معابر یزد شاهد 

این پدیده باشیم.
رئیس شورای اسلامی شهر یزد گفت: شهروندان 

در حد امکان از معابــر مناطق قدیمی و بافت 
فرسوده کمتر رفت و آمد کنند.عزیزالله سیفی 
گفت: یکی از مهمترین دلایل خسارت ها، میزان 
بارشی است که اتفاق افتاد، بطور میانگین ۴۰ 
تا 6۰ میلی متر بارندگی در طول ســال برای 
یزد پیش بینی شده اما در سیل اخیر به مدت 
دوساعت، ۸۳ میلی متر بارندگی رخ داد که این 
حجم بارندگی باعــث روان آب های زیادی در 
شهر شد.رئیس شورای اسلامی شهر ادامه داد: 
این سیل علاوه بر آبگرفتگی معابر باعث تخریب 
بعضی از منازل در مناطق مختلف شــهر شده 
است.سیفی گفت: باتوجه به میزان بارشی که 
انجام شــد و میزان نفوذ پذیری که در سطح 
شهر به دلیل روان آب ها اتفاق افتاد در بعضی 
از نقاط شــهر به ویژه مناطــق قدیمی و بافت 

فرسوده، امکان فرونشست معابر وجود دارد.
رئیس کمیسیون عمران شــورای شهر یزد با 
اشاره به گلایه های مردم از فرونشست زمین در 
مناطق مختلف شهر یزد گفت: شهرداری پیگیر 
این معضل و رفع آن است.محمدعلی اعتباری 
با اشــاره به گزارش فرونشست های متعدد در 

سطح شــهر و گلایه های مردم از این موضوع، 
اظهار داشــت: با توجه به اینکه امر خساراتی 
را نیز به مــردم وارد کرده، شــهرداری یزد با 
هماهنگی با دســتگاه های مختلف، پیگیر حل 

این موضوع است.
وی عنوان کرد: بســیاری از شــهروندان این 
فرونشســت ها را مربوط به شهرداری می دانند 
در صورتــی که اینگونه نیســت و بــا وجود 
اطلاع رســانی شهرداری در زمینه سیل اخیر و 
دستگاه های  مختلف،  فرونشست های  احتمال 
متولی دیگری نیز در این موضوع دخیل بودند 
که متاسفانه به صورت جدی پیگیری نکردند 
و ایــن امر موجب فرونشســت های متعدد در 
سطح شهر شد.عضو شورای شهر یزد گفت: از 
شهردار درخواست شده تا با حضور دستگاه های 
مختلف، کارگروه هایی تشکیل دهد تا وظایف 

دستگاه ها مشخص و این معضل رفع شود.
اعتبــاری اظهار امیــدواری کرد: بــا پیگیری 
شــهرداری و همکاری دستگاه های متولی امر، 
دیگر شاهد فرونشســت زمین و ایجاد مشکل 

برای مردم نباشیم.

وی یادآور شد: شهرداری با تمام توان در حال 
مرمت و بازسازی معابر و ساختمان های آسیب 
دیده از سیل اخیر است.به گزارش ایلنا، گرچه 
ســیل اخیر یزد باعث ایجاد فرونشست ها شده 
اما به نظر کارشناســان، برداشت های بی رویه 

از ســفره های آب زیرزمینی و خشکسالی های 
مکرر دلیل اصلی این پدیده اســت و اگر چاره 
اندیشی نشود این پدیده در سال های آینده با 
گســتردگی بیشتر خطرات جدی تری را برای 

شهروندان به دنبال خواهد داشت.

قطاروعدههابهمقصدنرسید!
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